(Robert Prescort, Lieutenant-Governor, 1797.)

"To His Excellency Robert Prescorr, Esquire, " Leurenant Governor of the Province of " Lower-Canada, General and Commander in " Chief of all His Majesty's Forces in the Pro-" vince of Upper and Lower-Canada, Nova-" Scotia and New-Brunswick, and their seve-" ral dependencies, and in the Island of New-" foundland. &c. &c. &c. &c.

" MAY IT PLEASE YOUR EXCELLENCY,

" We, His Majesty's most dutiful and loyal Sub-" jects, the Legislative Council of the Province of " Lower Canada, in Provincial Parliament assem-" bled request that Our most grateful thanks may be accepted for the Speech Your Excellency has been pleased to deliver.

" We receive, with acknowledgment, the inform-" ation Your Excellency has given us respecting the measures taken by the Governor in Council, for the " purpose of giving effectual operation to that part " of the Treaty of Amity. Commerce, and Naviga-" tion, between His Majesty and the Unived States of " America, which concerns this Province and also " respecting the Explanatory Article which is to make " a part of the said Treaty.

" We are greatly flattered by the just conception " Your Excellency has torated of our teclings, on the " solid advantages which well probably result to this " Colony, from an Anicable Intercourse with our " Neighbours; and We confidently trust that the " encouragement thus opened to the Inhabitants of " this Province, will not fail to excite their industry, " and produce the most beneficial effects.

" Permit us to assure Your Excellency, that we " shall receive His Mojesty's determinations with regard to the Bill reserved for the Signification of His " Royal Pleasure thereon, with the most dutiful sub-

" The pleasing mention made by Your Excellency " of the care and vigitance of Our Mother Country of " the manifest superiority of the British Navy, and of the external security we derive therefrom, cannot " but excite in us emotions of exuitation and gratitude, when we perceive the perfect security with " which every individual in this Provi ce enjoys both " his personal freedom and private possessions; and " reflect on the cruel tyranny, regardless either of the " rights of property, the rights of freedom or the rights of life, which is exercised in other quarters " under the name of liberty, we cannot but grieve at " the confidence of unprincipled men, that will ven-" ture to propagate their systems, and at the credulity " of ignorent men, that will for a moment listen to " them.

"We are thoroughly satisfied that the want of edu-" cation, among the poor Inhabitants of this Province, " has induced foreign Emissaries to practice upon " posture; and we will therefore readily concur in any prudent measure that may prevent Aliens from " disturbing our internal tranquillity.

" We hope to be allowed to express our gratitude " for Your Excellency's communication of His Ma- " mer notre gratitude, pour la communication, que

" prepared an Address," which, being read by the l'ordre, " Qu'ils avoient préparé une Adresse." qui Clerk, was agreed to by the House, and is as follows: ayant été lue par le Greffier, a été acceptée par la Chambre, et est comme suit :

> " A Son Excellence Robert Prescott, Ecuyer, " Lieutenant Gouverneur de la Province " du Bas Canada, Général et Comman-"dant en Chef de toutes les Forces de Sa Ma-" jesté, dans les Provinces du Haut et Bas-" Canada, Nouvelle Ecosse, et Nouveau-" Brunswick et leurs différentes dépendances, " et dans l'Isle de Terre-Neuve." &c. &c. &c.

S'IL PLAIT A VOTRE EXCELLENCE,

" Nous, très soumis et Loyaux Sujets de Sa Majesté, " le Conseil Législatif de la Province du Bas-Canada, " assemblés en Parlement Provincial, prions Votre " Excellence de vouloir bien recevoir Nos sincères re-" mercimens pour la Harangue qu'il lui a plû de pro-" no cer."

" Nous recevons avec reconnoissance l'informa-" tion que Votre Excellence nous a donnée, touchant les mesures prises par le Gouverneur en Conseil, à " l'effet de donner une opération efficace à cette partic du traité d'Amitié, de Commerce et de Navigation " entre Sa Majesté et les Etats-Unis d'Amérique, et " aussi touchant l'Article Explicatoire qui en doit " faire partie."

· Nous sommes très flattés de la Juste opinion que " Votre Excellence s'est formée de nos sentiments " sur les avantages solides que cette Correspondance Amicale avec nos voisins, ne manquera pas de produire à cette Colonie, et nous espérons que l'encouragement qu'elle donne aux Hab-tans de cette " Province, ne servira qu'à exciter leur industrie et " à produire les effêts les plus avantageux.

" Permettez nous d'assurer Votre Excellence, que " nous recevrons avec la plus parfaite soumission la " détermination de Sa Majesté, relativement au Bill " réservé pour la signification de Son Plaisir Royal."

"L'annonce flateuse que soit Votre Excellence des soins et de la vigilance de Notre Mère Patrie, de la Supériorné manifeste de la Marine Britannique et " de la sécurité externe qu'elle nous procure, ne peut manquer d'exciter en nous des sensations de joie et de gratitude, lorsque nous éprouvous la tranquillité parfaite avec laquelle tous les individus de cette " Province jouissent de leurs privilèges personnels, et de leurs possessions privées, et que nous réfléchissons sur cette cruelle Tyrannie, qui sans égard à aucun droit de propriété, pas même à ceux de la vie, est exercée dans d'antres Pays sous le nom de liberté; Nous ne pouvous alors que nous affliger de la consiance avec laquelle des Gens sans prin-" cipes ôsent répandre leur sistème, et de la crédulité " des Ignorans qui ont la foiblesse de les écouter."

" Nous sommes entièrement persuadés, que le " manque d'éducation parmi les habitants pauvres de cette Province, a engagé des Emissaires étran them, though unsuccessfully, all the arts of im- " à exercer sur eux, quoi que sans effet, toutes sortes " d'actes d'imposture, c'est pourquoi nous concourrons " volontiers dans toutes les mesures prudentes qui " tendront à empêcher les Etrangers de troubler notre " tranquillité intérieure.

" Nous nous flattons, qu'il nous sera permis d'expri-